
Protokół z 1 Posiedzenia Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych, 
które odbyło się w dniu 10 czerwca 2024 roku 

w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 

 
Obecni członkowie Komisji: 
- Anna Olejniczak-Siara – Przewodnicząca  
- Agata Brzozowska-Kempf 
- Katarzyna Majewska-Lutyk 
- Jacek Matłacz 
- Alicja Rotfeld-Paczkowska 
- Ewa Wolska 

oraz 
Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb 
Burmistrz Miasta Magdalena Eckhoff 
Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Bohaterów Warszawy Agnieszka Hein 
Kierownik Referatu Planowania i Rozwoju Miasta Iwona Zalewska 
Przedstawicielka Inicjatywy Las Młochowski Sylwia Wojtyńska 
 

Ad. 1) 

Przewodnicząca Komisji rozpoczęła posiedzenie o godzinie 18.30, odczytała klauzule RODO, 
przywitała obecnych na posiedzeniu członków Komisji (obecnych 6 członków Komisji: Anna 
Olejniczak-Siara, Agata Brzozowska-Kempf,  Katarzyna Majewska-Lutyk, Jacek Matłacz, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Ewa Wolska) oraz stwierdziła kworum. 
 
Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji przedstawiła porządek posiedzenia. 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Przyjęty porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 
3. Dyskusja na temat realizacji funkcji rekreacyjno-sportowych w Mieście, z uwzględnieniem 
renowacji placu zabaw dla dzieci oraz dostępności infrastruktury w szkole.  
4. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 
a. zmiany uchwały w sprawie udzielania stypendium za wybitne osiągnięcia edukacyjne, 
sportowe lub artystyczne dla uczniów oraz określenia warunków, zakresu i trybu jego 
przyznawania, 
b. powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników w wyborach 
uzupełniających do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027, 
c. zasięgnięcia od Komendanta Stołecznego Policji informacji o kandydatach na ławników, 



d. nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Ogrodu Podkowa Leśna. 
5. Propozycja planu pracy Komisji na 2024 rok. 
6. Sprawy różne. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad. 3) 

Kierownik Ref. PRM Iwona Zalewska powiedziała, że jest szansa na uzyskanie środków z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, w ramach którego gmina 
może otrzymać 80% dofinansowania na rewitalizację placu zabaw i dostosowanie go do 
potrzeb osób niepełnosprawnych. Starsze elementy placu zabaw znajdujące się na terenie 
szkoły (piaskownica, zameczek, bramka) zostały wyłączone z użytkowania i zostaną 
wymienione po otrzymaniu dotacji.  
 
Przewodnicząca Komisji zapytała w jakich godzinach dostępny jest plac zabaw przy szkole 
podstawowej.  
Kierownik Ref. PRM Iwona Zalewska powiedziała, że dzięki wprowadzeniu dyżurów 
prowadzonych przez pracowników szkoły i urzędników, plac zabaw oraz boiska na terenie 
szkoły są dostępne w weekendy od godz. 10.00 do 20.00. Obiekty miejskiej infrastruktury 
cieszą się dużym zainteresowaniem. Dyżury będą prowadzone do czasu zakończenia remontu 
placu zabaw na ulicy Świerkowej. Zostanie przygotowany regulamin korzystania z obiektów 
na terenie szkoły. 
 
Dyrektor Szkoły Agnieszka Hein powiedziała, że w roku szkolnym z placu zabaw można 
korzystać w dni robocze w godzinach 17.00 – 20.00 ze względu na prowadzone tam zajęcia 
dla dzieci ze świetlicy. W okresie wakacyjnym czas ten zostanie wydłużony, a plac zabaw 
będzie otwarty od godz. 10.00 do 20.00.  
 
Radny Jacek Matłacz zapytał jakie są plany na wykorzystanie szkolnego boiska po zakończeniu 
remontu placu zabaw na ul. Świerkowej. 
Dyrektor Szkoły Agnieszka Hein powiedziała, że nie widzi przeszkód by od września 
kontynuować współpracę z urzędem w zakresie pilnowania terenu szkoły.  
 
Ad. 4) 

a)  
 
Kierownik Ref. PRM Iwona Zalewska powiedziała, że uchwała została zmieniona w celu 
ograniczenia zjawiska stypendialnej turystyki, ponieważ poprzedni regulamin pozwalał na 
składanie wniosków o stypendium przez wszystkich, bez względu na miejsce zamieszkania lub 
nauki. Obecnie jedyna wprowadzana zmiana dotyczy numeru telefonu rodzica, który nie 
będzie już polem obowiązkowym do wypełnienia na wniosku.  



 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielania stypendium za wybitne 
osiągnięcia edukacyjne, sportowe lub artystyczne dla uczniów oraz określenia warunków, 
zakresu i trybu jego przyznawania. 
Wyniki głosowania: 6 ZA , 0 PRZECIW, 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

b)  
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że ze względu na małe zainteresowanie, sądy 
powszechne cyklicznie przeprowadzają wybory uzupełniające na ławników.  
 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 
ławników w wyborach uzupełniających do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027. 
Wyniki głosowania: 6 ZA , 0 PRZECIW, 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

c)  
 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Stołecznego Policji informacji o 
kandydatach na ławników. 
Wyniki głosowania: 6 ZA , 0 PRZECIW, 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

d)  
 
Przewodniczący RM Michał Gołąb powiedział, że działania zawodowe Artura Tusińskiego i 
Katarzyny Tusińskiej miały wpływ na znaczną zmianę wizerunku Miasta. Artur Tusiński 
podczas dwóch kadencji jako Burmistrz Podkowy Leśnej był jedynym włodarzem w kraju tak 
zaangażowanym w politykę gminną. Dzięki takiej postawie Podkowa Leśna stała się 
rozpoznawalna w całej Polsce. Nie dokonałby tego bez pomocy i wsparcia żony, która również 
aktywnie działała na rzecz dobra Miasta. Artur Tusiński postanowił nie kandydować na 
kolejną kadencję ze względu na dobro mieszkańców, ponieważ liczne inicjatywy i inwestycje 
wartościowe dla Miasta były blokowane jedynie z tego powodu, że to on był burmistrzem.  
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że popiera inicjatywę nadania honorowego 
obywatelstwa Arturowi Tusińskiemu i Katarzynie Tusińskiej. We wniosku Przewodniczącego 



Rady Miasta przedstawiony jest ogrom działań i inicjatyw podejmowanych przez nich na rzecz 
Miasta.  
 
Radna Katarzyna Majewska-Lutyk złożyła wniosek formalny o wstrzymanie prac nad 
propozycją Przewodniczącego Rady Miasta w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa 
Miasta Ogrodu Podkowa Leśna Państwu Katarzynie i Arturowi Tusińskim. Powiedziała, że jest 
to najwyższe wyróżnienie w Podkowie Leśnej, a osoby którym nadawany jest ten tytuł 
powinny cieszyć się nieposzlakowaną opinią. Ze względu na toczące się w prokuraturze 
postępowanie przygotowawcze przeciwko Arturowi Tusińskiemu o sygn. sprawy 3041-
1.Ds.91.2022, wnioskuje o zawieszenie prac nad uchwałą do czasu zakończenia 
postępowania. Arturowi Tusińskiemu przedstawiono zarzuty popełnienia przestępstw z art. 
231 par. 1 kodeksu karnego i art. 297 par. 1 kodeksu karnego, a prowadzone postępowanie 
może zostać rozstrzygnięte na jego niekorzyść.  
 
Przewodniczący RM Michał Gołąb powiedział, że postępowanie może być wszczęte przeciwko 
każdej osobie. W każdym przypadku poinformowania prokuratury o złamaniu przez kogoś 
kodeksu karnego jest ona zobowiązana do wszczęcia postępowania przygotowawczego. 
Postawienie wobec kogoś zarzutów jest jedynie podejrzeniem, którego słuszność prokuratura 
weryfikuje. 
 
Radna Ewa Wolska powiedziała, że zgłoszenie do prokuratury, a zatem wszczęcie 
postępowania, nie oznacza posiadania przez kogoś zarzutów.  
 
Radny Jacek Matłacz powiedział, że w polskim prawie obowiązuję domniemanie niewinności 
i dopóki nie będzie prawomocnego wyroku skazującego to osoba jest niewinna. 
 
Radna Katarzyna Majewska-Lutyk powiedziała, że nie można dopuścić do tego by w Podkowie 
Leśnej był szczególny przypadek, że w gronie honorowych obywateli znajdzie się osoba 
skazana. 
 
Mieszkanka powiedziała, że tytuł honorowego obywatela Podkowy Leśnej nie powinien 
dotyczyć osoby, która jest podejrzana o czyny karalne. Podkowa Leśna nie jest rozpoznawalna 
dzięki działaniom Burmistrza Artura Tusińskiego, a dzięki jej historii. Nie widzi sensu w tym by 
nagradzać w tak szczególny sposób osobę, która pracowała na rzecz Miasta, ponieważ było to 
jej obowiązkiem zawodowym i brała za to wynagrodzenie. W związku z niejasną sytuacją i 
koniecznością rozstrzygnięcia postępowania przez prokuraturę, popiera wniosek Radnej 
Katarzyny Majewskiej-Lutyk o wstrzymanie prac nad projektem uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że wniosek o uhonorowanie Państwa Tusińskich dotyczy 
działań, które wykraczają dalece poza wykonywanie zadań związanych z pełnioną funkcją 
burmistrza.  



 
O godzinie 19.05 salę obrad opuścił Radny Jacek Matłacz. Obecnych 5 członków Komisji. 
 
Mieszkanka powiedziała, że przeciwko Arturowi Tusińskiemu toczy się postępowanie i są mu 
postawione zarzuty. Zasługi Państwa Tusińskich są nieadekwatne do rangi zaszczytu jaki 
miałby być im przyznany. Artur Tusiński pozywał mieszkańców i organizacje społeczną za 
interwencję w sprawie samowoli budowlanej przy przebudowie stawu i nie jest godny by 
nadać mu tytuł honorowego obywatela.  
 
Mieszkanka powiedziała, że pośpiech przy rozpatrywaniu propozycji nadania honorowego 
obywatelstwa dla Państwa Tusińskich jest dla niej niezrozumiały. Według zasad regulaminu 
nadawania Honorowego Obywatelstwa Miasta-Ogrodu Podkowa Leśna tytuł ten przyznaje się 
osobom szczególnie zasłużonym w dziedzinie polityki, gospodarki, nauki, kultury, sportu oraz 
współpracujących z miastem, promujących miasto i wspierających inicjatywy miejskie. 
Urzędnicy miejscy nie powinni być nagradzani w ten sposób. Żaden dotychczasowy burmistrz 
Podkowy Leśnej nie działał tak aktywnie na rzecz gminy jak Artur Tusiński, lecz nie jest to 
powód by popierać nadanie mu honorowego obywatelstwa. 
 
Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek formalny Radnej Katarzyny 
Majewskiej-Lutyk o wstrzymanie prac nad propozycją Przewodniczącego Rady Miasta w 
sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Ogrodu Podkowa Leśna Państwu 
Katarzynie i Arturowi Tusińskim. 
W wyniku głosowania: 1 ZA, 4 PRZECIW, 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ, wniosek został odrzucony.   

 
Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych zarządziła zaopiniowanie 
projektu uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Ogrodu Podkowa 
Leśna. 
Wyniki głosowania: 4 ZA , 1 PRZECIW, 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

Ad. 5) 

Przewodnicząca Komisji wyświetliła projekt planu pracy Komisji Kultury, Oświaty i Spraw 
Społecznych na 2024 rok.  
 
Projekt planu pracy obejmował: 
1. Podjęcie dyskusji i zaplanowanie działań związanych z obchodami stulecia Miasta. 
2. Monitorowanie działań Urzędu Miasta w zakresie: 

a) wykonania budżetu w obszarze działań Komisji,  
b) realizacji programu profilaktyki zdrowotnej na terenie miasta z uwzględnieniem 

przeciwdziałania skutkom pandemii 



c) działalności Ośrodka Pomocy Społecznej 
d) sposobu realizacji procesu dydaktycznego (w tym finansowanego ze środków 

zewnętrznych) i wychowawczego w jednostkach oświatowych w roku szkolnym 
2023/2024, 

e) realizacji polityki kulturalnej miasta, w szczególności działań Miejskiej Biblioteki 
Publicznej i Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich 

3. Podejmowanie inicjatyw mających na celu: 
a) wsparcie seniorów (integracja, aktywizacja, zdrowie) 
b) możliwości wykorzystywania infrastruktury położonej na terenie Miasta Podkowa 

Leśna do celów sportowo-rekreacyjnych (ewentualna renowacja istniejącej, w tym 
placu zabaw dla dzieci) 

c) rozwijanie kultury fizycznej w mieście, 
d) wspieranie działań i inicjatyw kulturalnych mieszkańców, 
e) umożliwienie dzieciom z Ośrodka dla Cudzoziemców Dębak otrzymywanie posiłków w 

szkole samorządowej, 
f) wspierania osób neuroatypowych oraz osób w kryzysie psychologicznym. 

4. Składanie wniosków bieżących i budżetowych, monitorowanie budżetu miasta, wyrażanie 
opinii i stanowisk, opiniowanie uchwał na sesje Rady Miasta – będących w kompetencjach 
Komisji. 
5. Realizacja zadań bieżących, mieszczących się w zakresie merytorycznego działania Komisji, 
zleconych przez Radę Miasta oraz podejmowanie tematów wnoszonych do Komisji przez 
mieszkańców. 
 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie projektu planu pracy Komisji Kultury, Oświaty i Spraw 
Społecznych na 2024 rok.  
W wyniku jednomyślnego głosowania plan pracy Komisji został przyjęty.  
 
Ad. 6) 
Przedstawicielka Inicjatywy Las Młochowski Sylwia Wojtyńska powiedziała, że w zeszłym roku 
uchwałą Rady Miasta ustanowiono 14 nowych drzew pomnikowych w Lesie Młochowskim. 
Drzewom tym można nadać imiona zaproponowane przez dzieci z klas I-III uczęszczających do  
podkowiańskich szkół. Zebrane propozycje imion dla drzew to: Drzewuś, Lila, Ołówek, 
Hieronim, Skrzat Wiewiór, Teresa-Róża, Migotka, Ihaha, Amelia, Tija, Podkowiłek, Staruś, 
Chrupcio i Błażej. 
 
Radna Ewa Wolska spytała w jaki sposób uwidocznione będą wybrane nazwy drzew.  
Przedstawicielka Inicjatywy Las Młochowski Sylwia Wojtyńska powiedziała, że po podjęciu 
stosownej uchwały przez Radę Miasta możliwe będzie wykonanie znaczników mapowych 
oraz oznaczenie nazw przy drzewach. Umożliwi to znalezienie drzewa o konkretnej nazwie w 
Google maps.  
 



Przedstawicielka Inicjatywy Las Młochowski Sylwia Wojtyńska powiedziała, że Nadleśnictwo 
Chojnów zawiesiło wycinkę drzew w lesie Młochowskim do końca października. 
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że przekaże do Rady Miasta pismo dot. nazewnictwa 
drzew pomnikowych i poprosi o przygotowanie projektu uchwały w tej sprawie.  
 
Mieszkanka powiedziała, że nie wyobraża sobie przyznania honorowego obywatelstwa 
osobie, która nie jest krystalicznie czysta. Nie rozumie czemu mimo wątpliwości części 
mieszkańców, Radni popierają pomysł nadania honorowego obywatelstwa Państwu 
Tusińskim.  
 
Ad. 7) 
Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie o godzinie 19.53. 

 

Protokół sporządził Daniel Myszkowski 

 

                                                                                                      
Przewodnicząca Komisji  

Kultury, Oświaty i Spraw Społecznych 
/-/ 

Anna Olejniczak-Siara 

 


